
 

 

1.september 2023 

 
referat 

SKOLEBESTYRELSESMØDE  
HILLERØDSHOLMSKOLEN 

Tirsdag den 12.september 2023 
Kl. 19.00 – 21.30   

På skolens personalerum 
 

Mødedatoer i dette skoleår: 10/8, 12/9, 11.10, 23.11, 15.1, 27.2, 13.3, 11.4, 6.5 (årsmøde), 18.6 
 
 
Medlemmer af skolebestyrelsen: 
Forældrerepræsentanter: Jon Kristian Lange (JL), , Søren Møller Jensen (SJ), Morten Hemme (MH), 
Mads Thorning Pelle (MT), Anders Gilberg (AG), Anna Dybdal Jansdorf (AJ), Brian Bredal Kristensen 
(BK) 
Suppleanter: Per Svejstrup (PS), Tommy Bilenberg Morøe (TM) 
Medarbejderrepræsentanter: Marianne Juul Jensen (MJ), kasper Bjerregaard (KB) 
Elevrådsrepræsentanter:  
Ledelsesrepræsentanter: Muriel L. Nielsen (ML), Michael Østergaard (ØO) 
 
Afbud: MJ, PS, JL 
 
Dagsorden:         Uddybning af punktet/Referat: 
 
Punkt Tid  

 
Møde med klasseråd 19-20 

Dagsorden er vedlagt 
 
 

01 

Bemærkninger til sidste mødets 
referat 

 
5.min 

 
 
Ingen bemærkninger. 
 

02 

Elevrådet 
 

10 
min 

Lejrskole.  
Elevrådet er foruroligedet over muligheden for at 
lejrskolen spares væk som resultat af besparelser. 
Elevrådet understreger den pædagogiske og 
trivselsmæssige betydning af lejskole som koncept. 
 
Ledelsen – der er ikke tvivl om at der er 
besparelser i støbeskeen, men vi kender endnu ikke 
omfanget. Og prioriteringer vil blive fremlagt når 



 

 

budgettet er udmeldt. 
 
En kortere samtale om hvad der haar principiel 
karakter. 

03 

Evaluering af mødet med 
klasserådene 

25 
Min 
 

Vi evaluerer mødet og vurderer behov for 
revidering af princip nr. 8 om klasseråd.  
 
Evaluering: SJ det virkede som en god ide, AJ – 
kunne man gøre opmærksom på dagsorden 
inden – i forhold til et klasseråd, så de kan 
kommentere. 
Kan man melde et årshjul ud – i forhold hvilke 
principper der drøftes hen over året. 
 
ML – referat er bedre at udsende,  
MH – et årshjul er en god ide, som overordnet 
ramme 
TM – næste gang – kan man opdele i indsk, 
mellem, udsk.  
AG – det bedste er af vi facilitere at de mødes 
på tværs. 
BK – årshjul er en god ide, og derudover 
understøtte netværk på tværs. 
 
AG – det er vigtigt at understøtte med lidt mere 
styring – ex med et par dilemmaspørgsel, eller 
tematisk. 
Evt. involvere forældrene i dagsordenen. 
 
AG – lad os informere om mødet ud til 
klasserådene, i AULA.  
En struktur til løbene dialog. 
 
SJ og AG – kunne man orientere om processen  
 
Strukturen tages op på et efterfølgende møde – 
så vi laver strukturen. 
 
 

04 

Elevgrundlag til Sophienborgskolen 
 

30 
min. 

Høring vedr. forslag om at lade 
Sophienborgskole optage elever fra andre 
distrikter. 
 
Muriel fremlægger forslaget, og 
elevtalsprognose. 
 
AG laver et udkast.  
Tanken er at at de tre distrikter ikke skal afvige 
for meget på hinanden.  



 

 

Bestyrelsen peger på at sophienborg distrikt bør 
tilpasses at de biver en 3 sporsskole. 
 
MED laver også høringssvar 

05 

Økonomi 
10 
min 

Skolens forventninger til regnskab 2023 
 
Forventning til regnskab 2023: 

 HFO: pt. underskud på 4%. 

 Almenskole: underskud på 1,7 mio. 

svarende til 5,25%  

(skal korrigeres efter indtægter fra 

specialundervisning 3.kvartal) 

Specialundervisning: underskud på 4.736.621 

svarende til 62% 
 

06 

Meddelelser 
 
Formanden: 
 
Ledelsen: 

 

 
5 
Min. 

 
SJ:  
30/10 dialogmøde på rådhuset. 
 
ML: Vi laver opslag vedr. tysklærer. Opstart 
hurtigst muligt, der er samtaler løbene. 
 
 

07 

Evt. 
 

 
 

 
5 
Min. 
 

  
 
 
 
 
 
 
 

 

Pkt. kommende møde: Alkohol politik  
 
 
Opsummering af hvilke handlinger, der skal sættes i værk som opfølgning på 
mødet: 

 
 

Ideer fra første del af mødet: 
 
Netværksmøde for klasseråd på tværs af årgange. 
 
Vigtigt med tydelige formål. Så folk kan prioritere. 
 
Ønske om inspiration på tværs og langs. 
 



 

 

Ideer til hvordan man involverer eleverne: 
 – det er vigtigt, 6.kl har samarbejdet med lærerne om at eleverne brainstormede i UU/Cand.Selv. 
Jo ældre eleverne bliver jo mere medansvar kan man forvente, understøtte. 
 
Arrangement hvor forældre og elever er sammen om at diskutere mobil, somee, sengetider mm 
 
De lidt yngre (4.kl) Halloween, rulleskøjtefest mm.  
 
1. årgang – ”samle skrald” projekt, derudover fester – og hygge arrangementer. 
 
Gadevang (fælles forældreråd) – traditionelt årshjul; overnatning, fester, julehygge,  
 
Datoer på skolens arrangementer – fastelavn, featureuge. 
 
Vigtigt med god dialog med lærerteam og ledelsesrepræssentant. Gode erfaringer med det. 
Både reaktivt og forebyggende. 
Så kan forældrene hjælpe med at forebygge uheldige narrativer. 
 
Hvordan for man ”alle forældre” med i klasserne. 
Generelt engagement – kan være udfordret. 
 
Gode erfaringer med at bruge årshjul –  forældre melder sig så på at stå for 
arrangementer/opgaver, så det bliver mere fordelt.  
 
Vigtigt med adhoc møder om trivsel, hvor forældre kan samarbejde om hvordan man i fællesskab 
kan understøtte. 
 
Forældremøder uden lærere – eksempel temamøder om alkohol. 
 
Sociale arrangementer uden børn – så man kommer tæt på hinanden. 
 
Det har været svært at genstarte efter klassedeling i overgang fra 3.-4.klasse 
 
1.årgang: vigtigt at man rækker ud ved arrangementer, så alle lærer hinanden at kende. 
 
5. klasse – erfaring med man understreger behovet for at forskellige tager ansvar. Helt konkret på 
første forældremøde.  
 
Det er en udfordring at få engagement – jo ældre ungerne bliver. 
 
Understøttelse af klasserådsarbejdet i overgangen til mellemtrinnet. 
 
 
Pkt. 4 



 

 

 
Kommunikationen med klasserådene skal vi se på  
 
It, medier, trivsel – der peger på vigtigheden. 
 
Hvordan kan man bruge principperne i klasserådene – hvordan omsættes de til dialog 
 
Råd til hvad man kan diskutere på de forskellige trin i klasserådene. 
 
 
En drejebog/procedure i forhold til overgangen fra 3.-4.klasse er ønsket. Også omkring 
forældreinvolvering. 
 
Lejrskole er vigtige. 
 
Evaluering: 
Det har virket godt i dag. 
Det giver god mening med tættere tilknytning. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


